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ZÁPISNICA 

z 24. zasadnutia Obecného zastupiteľstva obce Rimavská Baňa, 

ktoré sa konalo dňa 05.11.2018 o 16.00 hod. 

v zasadačke na poschodí Obecného úradu v Rimavskej Bani 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

Miesto konania: zasadačka Obecného úradu Rimavská Baňa 
 

Program rokovania: 

1. a) Otvorenie 

b) Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice 

2. Schválenie programu zasadnutia obecného zastupiteľstva 

3. Voľba návrhovej komisie 

4. Kontrola plnenia uznesení z predchádzajúcich zasadnutí obecného zastupiteľstva 

5. Návrh Štatútu obce Rimavská Baňa 

6. Poskytnutie dotácie na záujmové vzdelávanie detí v centrách voľného času  

7. Projekt „Zastrešený chodník k telocvični v základnej škole“ 

8. Projekt „Vybudovanie vstupnej terasy so schodiskom a rampou pre imobilné osoby do 

objektu komunitného centra v obci Rimavská Baňa“ 

9. Správa audítora o výsledku overenia účtovnej uzávierky k 31.12.2017 

10. Informácia o probléme s túlavými psami 

11. Návrh rozpočtu obce Rimavská Baňa na rok 2019 

12. Rôzne 

13. Diskusia 

14. Záver 

K bodu 1 a) 

Zasadnutie obecného zastupiteľstva v obci Rimavská Baňa, ktoré sa konalo dňa 5. novembra 2018 od 

16:00 hod. viedla starostka obce Rimavská Baňa Mgr. Elena Polóniová. Na začiatku privítala prítomných 

a konštatovala, že na začiatku zasadnutia sú prítomní 3 poslanci, takže zasadnutie bolo uznášania 

schopné. Poslanec Andrej Lubaj a poslankyňa Ing. Jana Alcnauerová sa po doručení pozvánky 

ospravedlnili a z dôvodu plnenia si pracovných povinností sa 24. zasadnutia obecného zastupiteľstva 

nezúčastnia.  

 

K bodu 1 b) 

Za zapisovateľku zápisnice bola určená Ing. Jana Oravcová a za overovateľov zápisnice a uznesení 

poslanci Miroslav Knapp a Milan Kušpál.  

Za: 3 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 
K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 287/2018, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici.  

K bodu 2 

Starostka obce poslancom obecného zastupiteľstva vopred predložila návrh programu 24. zasadnutia. 

Opýtala sa na pozmeňujúce návrhy, poslanci nemali žiadne pozmeňujúce návrhy k programu. Starostka 

obce teda navrhla v programe doplniť tri body: Správa audítora o výsledku overenia účtovnej uzávierky 

k 31.12.2017, Informácia o probléme s túlavými psami, Návrh rozpočtu obce Rimavská Baňa na roky 

2019. Poslanci OZ súhlasili s doplnením uvedených bodov, o ktorých sa rokovalo pred bodom „Rôzne“. 

Za: 3 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 
K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 288/2018, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

 

K bodu 3 

Starostka obce navrhla za členov návrhovej komisie Milana Kušpála a Ľubomíra Olšiaka.  

Za: 3 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 
K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 289/2018, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

K bodu 4 

O kontrole uznesení sa nerokovalo.  
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K bodu 5 

V tomto bode starostka obce Rimavská Baňa informovala o štatúte obce, ktorý je základným 

normatívno-právnym a organizačným predpisom obec Rimavská Baňa, ktorý v súlade so všeobecne 

záväznými právnymi predpismi upravuje najmä postavenie a pôsobnosť obce, práva a povinnosti 

obyvateľov obce, postavenie a pôsobnosť obecného zastupiteľstva, starostu a ďalších orgánov obecnej 

samosprávy, základné zásady hospodárenia obce a nakladania s majetkom obce, normotvornú činnosť 

obce, symboly obce, udeľovanie čestného občianstva a cien obce ako aj vzťah obce k ostatným subjektom 

verejnej správy.  

Konštatovala, že aktuálny a platný štatút od roku 1999 nebol aktualizovaný. Z toho dôvodu 

informovala o vyhotovenom návrhu nového štatútu obce Rimavská Baňa, ktorý bol zverejnený na úradnej 

tabuli obce a na webovom sídle obce www.obecrimavskabana.sk dňa: 29.10.2018. Potrebná lehota 

zverejňovania k dátumu konania 24. zasadnutia obecného zastupiteľstva ešte neuplynula. Rokovať 

o schvaľovaní resp. neschválení sa bude po ukončení pripomienkového konania.  

K bodu 6 

Starostka obce informovala poslancov OZ, že jednou z úloh obce v oblasti regionálneho školstva je aj 

financovanie škôl a školských zariadení, a to nielen tých, ktorých zriaďovateľom je samotná obec ale aj 

iný zriaďovateľ. Základný rámec poskytovania finančných prostriedkov školám a školských zariadeniam 

obcou vychádza z ustanovenia § 6 ods. 12 zákona č. 596/2003 Z. z. o štátnej správe v školstve a školskej 

samospráve v platnom znení.  

Z tohto dôvodu boli obecnému úradu zaslané žiadosti o poskytnutie spolufinancovania na prevádzky 

Centra voľného času v Hnúšti, ktoré navštevujú 6 žiaci a Centrum voľného času RELAX v Rimavskej 

Sobote, ktoré navštevuje 1 žiak. Je v právomoci obecného zastupiteľstva rozhodnúť o pridelení dotácie 

pre jednotlivé centrá voľného času, na základe žiadosti zriaďovateľa. V prípade žiadosti zriaďovateľa 

centra voľného času mimo územia obce (zaradeného do siete škôl a školských zariadení) o poskytnutie 

dotácie na dieťa vo veku od 5 do 15 rokov s trvalým pobytom v obci, môže obec poskytnúť dotáciu na 

základe zmluvy (dohody) o poskytnutí finančných prostriedkov a spôsobe ich kontroly. 

Poslanci obecného zastupiteľstva rokovali o výške poskytnutia príspevkov pre Centrá voľného času 

a schválili prispievať CVČ v Hnúšti podľa žiadosti 70,00 €/1 dieťa/1 kalendárny rok a pre CVČ RELAX 

v Rimavskej Sobote je ročná dotácia 70,00 €/1 dieťa/1 kalendárny rok, táto suma bude prepočítaná 

alikvotnou čiastkou podľa mesiacov, v ktorých žiak CVČ navštevuje. 

Za: 3 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 
K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 291/2018, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

K bodu 7 

Pri 7 bode starostka obce informovala o návrhu Mgr. Vojtecha Eleka - riaditeľa ZŠ s MŠ Juraja 

Palkoviča, vybudovať „Zastrešený chodník k telocvični v základnej škole“, ktorý by spájal základnú 

školu s telocvičňou a slúžil by počas celého školského roka a najmä v zime na presun žiakov z budovy do 

budovy. Riaditeľ ZŠ s MŠ vyhotovil predpokladaný návrh rozpočtu, ktorý starostka obce predložila 

poslancom OZ na prerokovanie. Dĺžka chodníka so zastrešením krytinou je v dĺžke 50 m a šírka 1,2 m. 

Priebežná suma zhotovenia projektu výstavby je 2 300,00 € + práca remeselníkov.  

Starostka obce konštatovala, že ide o dobrý návrh, no financovanie nie je zabezpečené 

prostredníctvom žiadnej finančnej dotácie a tak žiada ZŠ s MŠ o finančnú dotáciu z rozpočtu obce 

Rimavská Baňa na rok 2019. Poslanci OZ rokovali o žiadosti. OZ súhlasilo s výstavbou chodníka so 

zastrešením avšak navrhujú vyhotovenie riadneho rozpočtu tohto projektu a zistiť či nie je žiadna výzva 

o dotáciu z iných zdrojov financovania, ktorá akceptuje nevysporiadané vlastníctvo pozemkov pod ZŠ. 

O financovaní na 24. zasadnutí obecného zastupiteľstva nerozhodli.   

Za: 3 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 
K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 292/2018, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

 

V rámci tohto bodu starostka obce oboznámila o vyhlásenej výzve na predkladanie projektových 

zámerov na zvýšenie kapacít materských škôl. Prvé kolo na zasielanie žiadostí sa končí 6.11.2018 avšak 

http://www.obecrimavskabana.sk/
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druhé kolo bude vo februári 2019. Materská škola Juraja Palkoviča v Rimavskej Bani má aktuálne 16 detí 

a kapacitne naša škôlka nestačí. Starostka obce informovala o možnosti zapojenia sa do tejto výzvy, keď 

bude vyhlásené druhé kolo a konštatovala, že pozemky pod MŠ sú vysporiadané a vo vlastníctve Obce 

Rimavská Baňa.   

K bodu 8 

Starostka obce pokračovala v rokovaní s témou projektu, ktorej výzvu vyhlásil Úrad splnomocnenca 

vlády SR pre rómske komunity v zmysle zákona č. 262/2010 Z.z. o poskytovaní dotácií v pôsobnosti MV 

SR dňa 20. septembra 2018. Ide o výzvu na predkladanie žiadostí na podporu sociálnych a kultúrnych 

potrieb a riešenie mimoriadne nepriaznivých situácií rómskej komunity na rok 2019 č. USVRK-KUS-

2018/001489-001. Termín ukončenia predkladania žiadostí je do 5.11.2018. Konštatovala, že výzva je 

určená pre rôzne zamerania a z dotácii možno zabezpečiť rôzne aktivity a samotná žiadosť je jednoduchá. 

Starostka obce navrhla prihlásiť sa do tejto výzvy s účelom a) podpora vzniku a činnosti komunitných 

centier zriadených subjektmi dotácií podľa § 3 zákona č. 526/2010 Z. z. s názvom projektu „Vybudovanie 

vstupnej terasy so schodiskom a rampou pre imobilné osoby do objektu komunitného centra v obci 

Rimavská Baňa“. Podmienkou bolo zaslanie žiadosti v stanovenom termíne najneskôr 5.11.2018 

a spolufinancovanie projektu vo výške min. 5% z celkových oprávnených výdavkov na projekt. Financie 

sa nesmú prekrývať z iných zdrojov projektov.  

Svoj návrh a zámer odôvodnila tým, že na vybudovanie komunitného centra sme žiadali len na 

hlavnú stavebnú časť. Zo stavebnej časti projektu komunitného centra nám vyňali vstupnú terasu (rampu 

30 m2, ktorá bola naprojektovaná v sume cca 20 000 €. Ide o rampu so zastrešením, odkvapovým 

systémom, zábradlím a podobne. Na túto časť komunitného centra nemáme zabezpečenú finančnú 

dotáciu. V prípade schválenia nám dofinancujú 19 500 € avšak v prípade neschválenia žiadosti bude 

rampa financovaná z vlastných prostriedkov obce alebo je možnosť hľadať a skúšať aj ďalšie zdroje 

financovania.  

Poslanci OZ rokovali a hlasovali o tom či súhlasia so zapojením sa do projektu so spoluúčasťou 5 % 

zo sumy projektu, nakoľko ide jednoduchší projekt, na ktorý už máme aj hotovú projektovú 

dokumentáciu a rozpočet.  

Za: 3 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 
K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 293/2018, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

K bodu 9 

Rokovanie obecného zastupiteľstva pokračovalo v doplnenom bode „Správa audítora o výsledku 

overenia účtovnej uzávierky k 31.12.2017“. Tento bod bol doplnený z dôvodu doručenia správy audítora 

obecnému zastupiteľstvu v deň konania 24. zasadnutia obecného zastupiteľstva.  

Cieľom overovania účtovnej závierky bolo vyjadrenie názoru nezávislého audítora, či účtovná 

závierka obsahuje významné nesprávnosti a či verne zobrazuje vo všetkých významných súvislostiach 

finančnú situáciu a výsledok hospodárenia za rok 2017 v súlade so zákonom o účtovníctve. Audit ročnej 

uzávierky sa uskutočnil na základe zmluvy zo dňa 2.8.2017 s Ing. Katarínou Karczágovou. Audítorka 

informovala, že účtovníctvo obce je vedené v zmysle zákona o účtovníctve 431/2002 a Opatrenia MF SR 

MF/16786/2007-31, ktorým sa ustanovujú podrobnosti o postupoch účtovania aj obcí a vyšších územných 

celkov.  

Dlhodobý majetok - Audítorka zistila, že obec ešte v roku 2016 vyradila majetok v hodnote 6 148 €, 

ktorý bol z evidencie majetku vyradený, avšak z účtovníctva nie. Ide o drobný hmotný majetok, ktorý bol 

vyradený z dôvodu nefunkčnosti. Majetok z účtovníctva nebol vyradený ani v roku 2017. Vyradený 

majetok bol už bez zostatkovej ceny, teda nevyradenie majetku nemá dopad na výsledok hospodárenia. 

Konštatovala, že účtovná jednotka vykazuje v oprávkach k dlhodobému majetku rozdiel medzi 

evidenciou majetku a hlavnou knihou v položkách: 081 – oprávky k stavbám (rozdiel +2 306 €), 082 – 

oprávky k strojom (rozdiel -225 €), 083 – oprávky k dopravných prostriedkov (rozdiel -206). 

Odporúčania audítorky: „Priebežne odsúhlasovať stav majetku, oprávky a zostatkovú cenu DHM 

s účtovníctvom“.   
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Pohľadávky, sú vykázané v hlavnej knihe a súhlasia s pohľadávkami vykázanými v daňovom 

programe. Krátkodobé pohľadávky oproti roku 2016 sa zvýšili o 1 280,68 €. Nedoplatky poplatku TKO 

za staré roky predstavuje sumu 1 100,78 € avšak na pohľadávky, kde je riziko, že ich dlžník nezaplatí 

účtovná jednotka nevytvorila opravnú položku, ktorá sa tvorí na základe zásady opatrnosti pri ktorých je 

opodstatnené predpokladať, že ich dlžník úplne alebo čiastočne nezaplatí, k sporným pohľadávkam voči 

dlžníkom, s ktorými sa vedie spor o ich uznanie.  Záväzky v hlavnej knihe súhlasia a sú predložené 

dokladmi, ktoré deklarujú ich výšku. Záväzky sú v lehote splatnosti a obec nevykazuje záväzky po lehote 

splatnosti.  Ostatné položky – účtovná jednotka niektoré náklady zaúčtovala dvakrát. Raz pri faktúre 

a druhý krát pri ich úhrade. Ďalej audítorka informovala, že: Obec vyplácala odmeny zo SF v sume 

628,00 €. Uvedená suma bola nesprávne naúčtovaná do nákladov na účet 521 – mzdové náklady. Správne 

patrí na účet 482 – Záväzky zo sociálneho fondu. Nesprávnym účtovaním bol ovplyvnený výsledok 

hospodárenia o 2 406,19 €.  

Audítorka sa v liste pre OZ vyjadrila aj ku Konsolidácii, ktorej cieľom je poskytnúť informácie 

o konsolidovanom celku ako o jednej ekonomickej jednotke, prostredníctvom zistenia a následného 

vynechania (eliminácie) vzájomných pohľadávok, záväzkov, nákladov a výnosov a iných vzájomných 

vzťahov medzi Obcou Rimavská Baňa a ZŠ s MŠ Juraja Palkoviča. Audítorka kontrolou zistila, že 

príspevky pre originálne kompetencie sú vykázané v odlišnej výške. Obec vykázala v sume 67 953,80 € 

a ZŠ s MŠ Juraja Palkoviča v sume 71 534,76 €. Vyjadrenie nezávislého audítora: „Odporúča zahrnúť do 

plánu hlavnej kontrolórky preverenie hospodárenia školy so zameraním na príjmovú (splnenie odvodu 

vlastných príjmov zriaďovateľovi) a výdavkovú časť rozpočtu, evidenciu majetku a vykonanie 

inventarizácie majetku a záväzkov“.  

Ďalej audítorka v liste určenému OZ konštatovala: „Rozpočet obce na rok 2017 bol schválený OZ 

12.12.2016 uznesením č. 118/2016. Bol schválený prebytkový rozpočet. Zmena rozpočtu bola vykonaná 

2x a schválená v obecnom zastupiteľstve. Prebytok hospodárenia je 15 210,29 €. Po vylúčení 

nevyčerpaných prostriedkov zo ŠR je prebytok 8 461,01 €. Prebytok rozpočtového hospodárenia 

z bežného a kapitálového rozpočtu je 7 181,38 €.“  

Záverečný účet obce a účtovná závierka, obsahuje plnenie rozpočtu, bilanciu aktív a pasív a údaje 

o dlhu obce. Počas auditu bolo zistené, že celková suma dlhu obce neprekračuje 60% skutočných bežných 

príjmov predchádzajúceho rozpočtového roka. Výnimku predstavujú záväzky z nenávratných zdrojov 

financovania prijatých na zabezpečenie predfinancovania projektov z EÚ. Suma ročných splátok 

nenávratných zdrojov financovania vrátane úhrady výnosov neprekračuje 25% skutočných bežných 

príjmov minulého roka. Dodržaný je aj § 19 ods. 1 – celková výška záväzkov po lehote splatnosti 

nepresahuje 15 % skutočných bežných príjmov predchádzajúceho rozpočtového roka obce. Poslanec 

Ľubomír Olšiak pred hlasovaním opustil rokovaciu miestnosť z dôvodu zníženia počtu prítomných 

poslancov bola prestávka v rokovaní. Po príchode poslanca vzali na vedomie správu audítora o účtovnej 

závierke za rok 2017.  

Za: 3 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 
K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 294/2018, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

K bodu 10 

V tomto doplnenom bode starostka obce informovala o opätovnom probléme s túlavými psami. 

Vzniká tú ďalšia svorka psov, ktorá ohrozuje občanov. Konkrétne ide o majiteľov psov rodiny Gálusovej, 

Oláhovej, Danyiovej, Kuruovej. Konštatovala, že obec vynaložila nie malé peniaze na odchyt túlavých 

psov, ktorý dočasne upokojil situáciu v obci. Oznámila, že majitelia budú predvolaní a upozornení. Do 

budúcna navrhuje pre novozvolené zastupiteľstvo a Komisiu verejného poriadku, zaoberať sa 

priestupkovým konaním v chove psov.  

K bodu 11 

V poslednom doplnenom bode 11 starostka obce informovala o návrhu rozpočtu na rok 2019. Návrh 

rozpočtu na rok 2019 je naplánovaný v položkách príjmov na rok 2019 vo výške 591 402 € a v položkách 

výdavkov na rok 2019 vo výške 591 402 €, čím je zabezpečená bilancia medzi príjmami a výdavkami 

v rozpočte na rok 2019. Zmeny, ktoré nastanú v porovnaní z rokom 2018 sú v príjmoch za školské 
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stravovanie detí, nakoľko vláda SR schválila obedy pre žiakov ZŠ zadarmo. Vo výdavkoch je na 

investičné veci  položka 710 – Obstarávanie kapitálových aktív naplánovaných vo výške 50 000 €, sú to 

prostriedky, ktoré sa vrátia z PPA za rekonštrukciu MK Repno vrátane prebytku rozpočtu obce za rok 

2018. Návrh rozpočtu obce bol zverejnený na úradnej tabuli dňa: 29.10.2018, z dôvodu neuplynutia 

lehoty na pripomienkovanie OZ o tomto bode nehlasovalo.  

 

K bodu 12 

K bodu „Rôzne“ poslanci OZ spolu so starostkou obce Rimavská Baňa nerokovali.  

 

K bodu 12 

V diskusii neboli žiadne diskusné príspevky a tak sa pokračovalo k záverečnému bodu 15.  

 

K bodu 14 

V záverečnom bode 24. zasadnutia obecného zastupiteľstva starostka obce poďakovala všetkým 

poslancom a zamestnancom obecného úradu za konštruktívny prístup počas celého volebného obdobia 

2014 – 2018, ktoré sa čoskoro končí. Oznámila že vo funkcii starostky obce bude pokračovať a prispeje 

k rozvoju našej obce. Rozlúčila sa s poslancami obecného zastupiteľstva, ktorí nasledujúce volebné 

obdobie nekandidujú. Pokračujúcim a kandidujúcim poslancom do obecného zastupiteľstva v Rimavskej 

Bani drží palce pri voľbách, ktoré sa uskutočnia dňa 10.11.2018. Nakoľko boli všetky body programu 

rokovania vyčerpané, vyhlásila 24. zasadnutie zastupiteľstva a zároveň posledné zasadnutie vo volebnom 

období za ukončené.  

 

Overovatelia zápisnice:  

Miroslav Knapp 

 

Milan Kušpál 

 

 

 

Zapisovateľka: Ing. Jana Oravcová 

 

 

 

 

Mgr. Elena Polóniová  

starostka obce 


